
Protokół 
 posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

 w dniu 19 października 2015r. 
 
 

Posiedzenie otworzył o godz. 9.00  Przewodniczący komisji Pan Jarosław 
Bytniewski, który powitał przybyłych członków komisji i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli : 
Jarosław Bytniewski 
Magda Rachtan-Małycha 
Tomasz Maćkowiak 
Andrzej Szymczak 
Jakub Żołądek 
oraz 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta /Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Michał Żelazek- Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie. 
Mirosława Radzimska  - Sekretarz GKRPA. 
 
Porządek posiedzenia : 
 
1. Podsumowanie „Akcji Lato”. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
 
Ad.1 
Informacje dotyczące  podsumowania „Akcji Lato” przedstawił Michał Żelazek – 
Dyrektor GOKiS w Kleszczewie. 
Prace nad  propozycjami dotyczącymi organizacji Akcji Lato 2015 rozpoczęły się już 
jesienią 2014r. – na spotkaniu z trenerami sekcji sportowych ustalono plan zgrupowań 
sportowych i rozpoczęto przygotowania do nich (rezerwacja terminów, nabór 
uczestników , itd.). 
Dalszy ciąg przygotowań miał miejsce w kwietniu  i maju 2015 r., wówczas: 
1) wysłano e-maila do  szkół, organizacji i stowarzyszeń z prośbą o przesłanie 

informacji o planowanych wydarzeniach organizowanych przez te podmioty w 
ramach AKCJI  LATO 2015, 

2) odbyło się spotkanie grupy pracowników odpowiedzialnych za przygotowanie 
AKCJI, 

3)  rozpoczęto rezerwacje terminów zajęć wyjazdowych, 
4) przygotowano informację  wstępną do Gazety Samorząd i na stronie internetowej  

gminy   o  terminach turnusów  zajęć wyjazdowych, 
5) na spotkaniu z GKRPA przedstawiony został ostateczny program Akcji Lato oraz 

preliminarz  i  przyznane zostały środki finansowe na ten cel. 
Zapisy na zajęcia wyjazdowe rozpoczęły się od dnia 01.06.2015r., można było je 
dokonywać w bibliotekach. Na terenie Gminy Kleszczewo wywieszone zostały 
plakaty z  informacjami dotyczącymi Akcji Lato.  
Program Akcji Lato zamieszczony został także w gazetce SAMORZĄD oraz na 
stronie internetowej gminy. 

 



W ramach Akcji Lato zorganizowano trzy turnusy zajęć  wyjazdowych   w 
następujących terminach:  
1) I turnus w terminie : 6-10 lipca 2015r., w którym wzięło udział 283 uczestników, 
2) II turnus w terminie : 20-24 lipca 2015r., w którym wzięło udział 281 uczestników, 
3)III turnus w terminie : 3-7 sierpnia 2015r., w którym wzięło udział 281 uczestników. 
Zajęcia organizowane były podczas każdego z turnusów  dla  dwóch grup młodzieży: 
1) grupa młodsza „A” - z klas i-IV szkoły podstawowej, 
2) grupa starsza  „B” - z klas V-VI szkoły podstawowej oraz z klas i-III gimnazjum. 
Opieka nad uczestnikami poszczególnych turnusów zapewniona była w godz.  8:30 – 
14:00,  każda z  grup  miała 2 opiekunów, a w przypadku zajęć na basenie był 
dodatkowy opiekun. 
Podczas wyjazdów wskazane były 2 miejsca zbiórki tj. Kleszczewo i Tulce- do miejsc 
zbiórki uczestnicy poszczególnych turnusów dojeżdżali autobusami liniowymi. 
Program  każdego z turnusów  przedstawiał  się następująco : 

GRUPA  MŁODSZA „A” 
Poniedziałek :  Stadion Miejski INEA  STADION  w Poznaniu 
Wtorek:   STARE ZOO Poznań 
Środa :   PŁYWALNIA  Kórnik / Koziegłowy 
Czwartek:   Centrum NIKU Poznań 
Piątek :   Stadnina Koni Hermanowo 
 
GRUPA  STARSZA  „B” 
Poniedziałek :  SWAROŻYC –gry rycerskie 
Wtorek   PŁYWALNIA Kórnik / Koziegłowy 
Środa :   Centrum NIKU Poznań 
Czwartek :   BRAMA POZNANIA  – zajęcia + ekspozycja 
Piątek:   PARK LINOWY Kobylnica 
 
Odpłatność za każdy z turnusów przedstawiała się następująco: 

1) dzieci i młodzież zameldowane na terenie gminy  Kleszczewo lub uczęszczające 
do szkół na jej terenie:  
a) gr. młodsza - 60 zł za turnus, 
b) gr starsza     - 70 zł za turnus 
c) gr. młodsza - 50 zł za turnus-  za drugie dziecko z rodziny 
d) gr. starsza    - 60 zł za turnus  - za drugie dziecko z rodziny 
e) trzecie i  kolejne dziecko z rodziny- bezpłatnie 

2) dzieci i młodzież spoza terenu gminy Kleszczewo: 
a) gr. młodsza - 150 zł za turnus 
b) gr. starsza  - 180 zł za turnus. 

Każdego dnia uczestnicy turnusu zapewniony mieli posiłek i napoje. 
Podczas wakacji organizowane były również inne  imprezy : 

1) festyny sołeckie – NIEDZIELA  DLA  DZIECKA organizowane samodzielnie  
przez Rady Sołeckie lub przy współpracy GOKiS : 
a) niedziela 14.06. – POKLATKI  
b) niedziela 21.06. - KLESZCZEWO 
c) niedziela 12.07. - MARKOWICE  

 



d) sobota  25.07. - KOMORNIKI 
e) niedziela  2.08. - KREROWO 
f)  sobota 29.08 - TULCE 
g) sobota  27.06. - GOWARZEWO 
h) niedziela 5.07. - ŚRÓDKA / KRZYŻOWNIKI  
i) niedziela 23.08. - ZIMIN     

2) zorganizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Kleszczewie  
a) zajęcia  w świetlicach środowiskowych 
b)  jednodniowa wycieczka rodzinna do AFRYKARIUM WROCŁAW, 
c) konkurs plastyczny „ STOP nałogom” – wraz z GKRPA 

3) zorganizowane przez inne podmioty: 
a) OBÓZ  TANECZNY” – 03.07. – 13.07.2015  Przyjezierze k/ Gniezna,  1130 

zł/os., Studio Tańca „TANGO” p. A. Tatały, 
b) KOLONIA ZUCHOWA/OBÓZ HARCERSKI W POGORZELICY  -  

hufiec  Środa Wlkp.  
c) zgrupowanie piłkarskie dla orlików i  młodzików KS CLESCEVIA  sierpień 

2015r. 
d) Zajęcia "Lato w Szkole" dla uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej  w 

Ziminie na obiektach szkolnych w programie: gry i zabawy terenowe, zajęcia 
fotograficzne: "Lato w obiektywie", gry i zabawy ruchowe, zajęcia 
plastyczne. 
 

Bardzo ważnym wydarzeniem  były organizowane w Kleszczewie  w dniach 19-21 
czerwca 2015r.    DNI GMINY  KLESZCZEWO w tym roku pod hasłem „25- lecie 
Samorządności w Gminie Kleszczewo”, któremu towarzyszyły  między innymi takie 
wydarzenia : 
1)  w piątek 19.06.2015r.  – „Przegonić kangury” - o bieganiu i Australii opowiadał 

Grzegorz Urbańczyk - zwycięzca biegu Wings For Life World Run w Polsce w 
2014 r.  i uczestnik biegu w  Australii w  2015r., a później koncert kameralny – 
Phillip Bracken  - gitarzysta z Australii, 

2) w sobotę 20.06.2015r. -  Mistrzostwa Polski w piłce nożnej 6-cio osobowej 
(Fundacja PROJEKT  LIGA – M. Jaskuła), Koncert rockowy, Zabawa taneczna, 

3)  w niedzielę 21.06.2015r.  główne imprezy 
a) prezentacja „The best of ….”  - Występy najzdolniejszych  dzieci i młodzieży 

z poszczególnych jednostek edukacyjnych w gminie  Kleszczewo w kat. 
piosenka, prezentacja utworu muzycznego, taniec, recytacja lub inny występ 
słowny, Teatrzyk dla dzieci, 

b) koncert  coverowy – zespół „La Guardia”, turniej strzelecki, 
c)  koncert gwiazdy  - Ray Wilson, pokaz sztucznych ogni,  

 

Ponadto w czasie wakacji : 
1)  odbywały się dwa cykle zajęć w bibliotekach  - WAKACJE  Z  KSIĄŻKĄ, 
2)  przeprowadzono 3 zgrupowania sportowe sekcji UKS PIONIER działającego przy 

GOKiS: karate (Puck), tenisa stołowego w Wyrzysku, piłki ręcznej dziewcząt w 
Szklarskiej Porębie, 

3)  przez całe wakacje czynne były obiekty sportowe, a popołudniu zajęcia                                      
organizowali animatorzy. 

 



Zakończenie AKCJI LATO odbyło się podczas  festynu  „Żegnamy  Wakacje” , który 
odbył się w Tulcach w sobotę  29.08.2015r. 
 

Dyrektor Żelazek poinformował również, że obecnie trwają przygotowania do „Akcji 
Zima” i zwrócił się z pytaniem  do  członków  komisji czy  mają jakieś propozycje 
zajęć dla dzieci  i młodzieży.  
Pan Bytniewski  zaproponował  aby zorganizować naukę jazdy na nartach dla dzieci i 
młodzieży np. na „Maltę” w Poznaniu . 
Pan Żelazek poinformował, że zorganizowanie wyjazdu na „Maltę” mogłoby 
wykluczyć część uczestników, z uwagi na  wysokie koszty- zwrócił jednak uwagę, że 
takie zajęcia, jeżeli będzie śnieg  mogłyby się odbywać na niewielkim  stoku, który 
znajduje się w Kleszczewie przy ul. Sportowej. 
Pani Rachtan- Małycha zwróciła się z zapytaniem jak duży jest stok oraz czy jest 
dostępny dla każdego. 
Pan Żelazek  poinformował, ze jest to niewielki stok, ale mogłaby na nim odbywać się 
nauka i jest dostępny dla każdego, ponieważ stanowi własność gminy. 
 

Pan A. Szymczak zaproponował  aby w związku z małą jego zdaniem frekwencją 
podczas festynu Dni Gminy Kleszczewo  rozważyć jego  przeniesienie do Tulec. 
Pani Sekretarz  udzieliła odpowiedzi iż impreza o tym charakterze powinna odbywać 
się w siedzibie gminy, ponadto jest to miejsce położone centralnie dla jej 
mieszkańców  i każdy z mieszkańców ma równe szanse na dojazd. Impreza jest 
organizowana każdego roku i szeroko reklamowana, ale to od nas zależy czy chcemy  
wziąć w niej udział. 
 
Ad. 2 
W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione zostały 
następujące projekty uchwał: 
● Projekt Uchwały nr XI/62/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
obejmującego działkę położoną w miejscowości Tulce  przedstawiła Pani Sekretarz. 
Projekt uchwały dotyczy zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Kleszczewo, przyjętego uchwałą nr XXXVI/266/2013 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 18 grudnia 2013r. dla terenów położonych w 
miejscowości Tulce, obejmujących działkę nr ewid. 57, obręb Tulce w zakresie 
zmiany wskaźnika intensywności zabudowy. Projekt uchwały przewiduje 
zwiększenie maksymalnego wskaźnika intensywności zabudowy  do poziomu 0,65. 
Projekt uchwały powstał w związku  z  wnioskiem właściciela, który na 
przedmiotowej działce lokalizuje budynek szkoły oraz zamierza wybudować salę 
gimnastyczną, co powoduje konieczność zmiany wskaźnika intensywności 
zabudowy.  
Członkowie komisji nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

● Projekt Uchwały nr XI/63/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na 2016r. przedstawiła 
Pani Mirosława Radzimska. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2016 jest kontynuacją zadań realizowanych 
przez Gminę w poprzednich latach. 

 



       Zgodnie z art. 41ust. 1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi (tekst jednolity Dz. U. z 2015r., poz. 1286 ze zmianami ) zadaniem 
gminy  jest prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem 
problemów alkoholowych oraz integracji społecznej.  

      Projekt uchwały określa sześć zadań  z uszczegółowieniem działań w obrębie 
każdego zadania. 

 Główne zadania to: 
1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu,  
2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w 
rodzinie, 

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w 
zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych  w szczególności dla dzieci i 
młodzieży , 

4. Wspomaganie instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 

5. Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w 
art. 131 i 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela 
publicznego,  

6. Wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie 
centrów integracji społecznej. 
Pani Radzimska przedstawiła również zadania szczegółowe w obrębie każdych 
z  zadań. 

 Projekt uchwały wskazuje również adresatów, realizatorów programu oraz źródła 
finansowania programu, który uchwalany jest na okres jednego roku. 

  

Pan Maćkowiak  zwrócił  się z pytaniem, czy na terenie gminy występują przypadki 
przemocy. 
Pani Radzimska  poinformowała, że jest kilka przypadków, a osobom tym udzielana 
jest pomoc. 
Pan Bytniewski i  Pan Szymczak poinformowali, że bardzo pozytywnie odebrano 
program, który w ramach działań profilaktycznych  GKRPA  został  przedstawiony 
uczniom szkół. Wystąpił w nim aktor Lech Dybik, który w sposób znakomity 
uzmysłowił wszystkim  „problem z alkoholem”.  
Członkowie komisji nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 

● Projekt Uchwały nr XI/64/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania  Narkomanii na lata 2016-2020 przedstawiła Pani Mirosława 
Radzimska. Zgodnie z art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o 
przeciwdziałaniu narkomanii (tekst jednolity Dz. U. z 2012r., poz.124 ze zmianami) 
rada gminy jest zobowiązana uchwalić Gminny Program Przeciwdziałania 
Narkomanii. Program uchwalany jest na okres 4 lat i powinien zawierać zadania 
określone w art. 10 ust. 1 cytowanej ustawy z uwzględnieniem szczegółowych 
działań. 

 



     Projekt uchwały określa pięć zadań z uszczegółowieniem działań w obrębie 
każdego zadania. 

 Główne zadania to: 
1. Zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem, 
2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, 
3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz 

szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w 
szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie zajęć sportowo-
rekreacyjnych dla uczniów, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 
uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i 
socjoterapeutycznych, 

4. Wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i  osób fizycznych, 
służących rozwiązywaniu problemów narkomanii, 

5. Pomoc społeczna osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych 
dotkniętych ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze 
środowiskiem lokalnym tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i 
kontraktu socjalnego. 

Pani Radzimska przedstawiła również zadania szczegółowe w obrębie każdych z  
zadań. Projekt uchwały wskazuje również adresatów, realizatorów programu oraz 
źródła finansowania programu. 
Członkowie komisji nie mieli pytań  do projektu uchwały. 
 

●   Projekt Uchwały nr XI/65/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. W uchwale  budżetowej  na 2015r. zmienionej 
uchwałami i zarządzeniami  wskazanymi w § 1 przedmiotowej uchwały  
wprowadza się następujące zmiany : 

  w § 2 ust 1 
 - zmniejsza się wydatki bieżące 50.000,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1 do 

niniejszej Uchwały, co odpowiednio zmienia treść  załącznika Nr 2 do Uchwały 
budżetowej, 

 - zwiększa się wydatki majątkowe o  50.000,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1a 
do niniejszej Uchwały, co odpowiednio zmienia treść  załącznika Nr 2a do 
Uchwały budżetowej, 

       W związku z powyższym  § 2 ust 1  po zmianie otrzymuje następujące brzmienie: 
     „1. Ustala się łączną  kwotę wydatków  budżetu na 2015r.  w kwocie     

30.790.445,47 zł     zgodnie z załącznikiem Nr 2 do uchwały. 
            z tego: 

   1)  wydatki bieżące w kwocie   22.876.626,47 zł,  
  2) wydatki majątkowe w kwocie  7.913.819,00zł  zgodnie z załącznikiem Nr    

2a do uchwały.” 
Zmiany dokonuje się na podstawie poziomu wykonania wydatków budżetowych na 
dzień 30.09.2015r. dotyczących obsługi długu publicznego - zmniejszono plan o 
55.600 zł i przeniesiono 50.000 zł na budowę chodnika w Tulcach ( budowa chodnika 
na ul. Leśnej) oraz 5.600 zł na zakup wyposażenia i usług dla Policji zajmującej 
pomieszczenia w budynku gminnym  w Zakładzie Komunalnym w Kleszczewie ( są to 

 



środki, które nie zostały wykorzystane na zakup samochodu dla policji- o 
przeznaczenie środków na w/w cel zwrócił się komendant wojewódzki policji). 
Członkowie komisji nie mieli pytań do projektu uchwały. 

 
 ● Projekt Uchwały nr XI/66/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2015-2024 przedstawiła Pani Skarbnik. 
 Do załącznika Nr 1 wprowadzono zmiany,  dotyczące zmiany budżetu gminy na 

2015r. wprowadzone wg Uchwały Nr X/61/2015 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 
30 września 2015r.,  Zarządzenia Nr 68/2015 Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 08 
października 2015r., Zarządzenia Nr 74/2015 Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 20 
października 2015r. oraz Uchwały Nr XI/65/2015 Rady Gminy z dnia 28 
października  2015r.,  

 Na podstawie powyższych zmian zmieniły się w 2015r.  poniższe pozycje: 
 - poz.  1  Dochody ogółem zwiększono o 537.381,71 zł, 
      - poz. 1.1 Dochody bieżące zwiększyły i poz. 1.1.5 Dotacje i środki przeznaczone  

na cele bieżące zwiększyły się o 523.313,35 zł,  
       - poz. 1.2 Dochody majątkowe i poz. 1.2.2 Dochody majątkowe z tytułu dotacji 

oraz środków przeznaczonych na inwestycje zwiększyły się o  14.068,36 zł, 
      - poz. 5 Wydatki ogółem zwiększyły się o 537381,71 zł, w tym wydatki bieżące   

poz. 2.1 zwiększyły się o 458.439,71 zł i wydatki majątkowe poz. 2.2 zwiększyły 
się o 78.942,00 zł, 

 Wprowadzone zmiany wpłynęły na zmianę wskaźników tj: 
      - zmniejszyły się wskaźniki w 2015r. w poz. 9.1 , 9.2, 9.4  o 0,07%, w poz. 9.5 o   

0,05%,  
       -zmniejszyły się wskaźniki w poz. 9,6 w roku 2016 o  0,02%, 2017  o 0,01%  i 

2018 o 0,02%. 
 W informacji uzupełniającej: 
 -  w poz. 11.1 wynagrodzenia zwiększyły się o 21.481,48 zł, 
 - w poz. 11.5 nowe wydatki  inwestycyjne zwiększyły się o 28.942,00 zł,  
      - w poz. 12.3, 12.3.1 i 12.3.2 wydatki bieżące związane z realizacją programów, o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 ustawy  zmniejszyły się o 2.600,00 zł. 
      - zmniejszenia w roku 2016, 2017 i 2018 w poz. 11,3 i 11.3.2 związane są ze 

zmianą załącznika nr 2 Wykaz przedsięwzięć, 
 W związku ze zmianą harmonogramu spłaty pożyczki, która ma zostać zaciągnięta 

na budowę kanalizacji w Tulcach zmieniono następujące pozycje: 
 - w 2021r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zwiększono o 

46.360,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zmniejszyły  się o 
46.360,00 zł,   

 - w 2022r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zwiększono o 
56.000,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zmniejszyły  się o 
56.000,00 zł,   

 - w 2023r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zwiększono o 
56.551,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zmniejszyły  się o 
56.551,00 zł,   

 - w 2024r. poz. 2 wydatki ogółem  i poz. 2,2 wydatki majątkowe zmniejszono o 
158.911,00 zł, wynik budżetu poz.  3  i Rozchody budżetu zwiększyły się o 
158.911,00 zł. 

 Dług na koniec 2024r. wynosi 0,00 zł. 

 



 Wprowadzone zmiany zmieniły wskaźniki w poz. 9.1, 9,2, 9.4, które w 2021r 
zmniejszyły się o 0,18%, w 2022r o 0,21%, w 2023r. o 0,21% i zwiększyły się w 
2024r. o 1,52% 

 W załączniku Nr 2 z wykazu przedsięwzięć zdjęto zadania jednoroczne tj:  
 W 2016r. Budowa obiektu lekkoatletycznego na stadionie gminnym w 

Kleszczewie  711 882,00 zł, 
 W 2017r.  Budowa  wielofunkcyjnego boiska o nawierzchni syntetycznej w 

Gowarzewie  400.000,00 zł, 
 W 2018r. Modernizacja wielofunkcyjnego boiska w Kleszczewie 287.892,00 zł 

oraz  Modernizacja wielofunkcyjnego boiska w Ziminie 287.892,00 zł. 
 

 Pan Bytniewski zwrócił się z pytaniem, czy zdjęcie tych pozycji oznacza, że nie 
będą już realizowane. 

 Pani Skarbnik poinformowała, że  zdjęcie  tych zadań z WPF  nie oznacza, że nie 
będą realizowane. Zdaniem RIO  przedsięwzięcia, które  są zadaniami 
jednorocznymi nie powinny być ujęte w WPF. 

 Członkowie komisji nie mieli więcej pytań. 
 

Projekt Uchwały Nr XI/67/2015 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 
Środzie Wlkp. przedstawiła Pani Sekretarz. 

Zgodnie z art. 161. § 1 ustawy z dnia ustawy z dnia 27 lipca 2001r. -  Prawo o 
ustroju sądów powszechnych  (tekst jednolity Dz. U. z 2015r. poz. 133), liczbę 
ławników wybieranych przez poszczególne rady gmin do wszystkich sądów 
działających na obszarze właściwości sądu okręgowego, w tym także liczbę 
ławników do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, ustala kolegium sądu 
okręgowego; 
Prezes Sądu Okręgowego w Poznaniu  poinformował, że Kolegium Sądu 
Okręgowego ustaliło, iż Rada Gminy Kleszczewo ma wybrać  do Sądu Rejonowego 
w Środzie Wlkp. jednego ławnika do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 
Zgodnie z  art. 160 § 1  ławników do sądów okręgowych oraz do sądów rejonowych 
wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów - w 
głosowaniu tajnym. Na ławnika do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy 
zgłoszony został jeden kandydat.  Przed przystąpieniem do wyborów zespół 
powołany przez radę gminy przedstawił  opinię o zgłoszonym  kandydacie, w 
szczególności w zakresie spełnienia przez niego wymogów określonych w ustawie. 
Zespół odbył posiedzenie, podczas którego wyraził opinię pozytywną - kandydat na 
ławnika Pani Mirosława Radzimska spełnia wszystkie wymagania określone 
przepisami prawa. Opinia zespołu przedstawiona zostanie podczas obrad sesji Rady 
Gminy w dniu 28 października 2015r. 
Członkowie komisji nie mieli pytań  do projektu uchwały. 
 
W dalszej części posiedzenia  członkowie komisji zwrócili uwagę na następujące 
sprawy: 
 
Pani Rachtan-Małycha – zapytała czy  spadające liście grabione są na bieżąco, czy 
też jest jakiś system ich usuwania – chodzi przede wszystkim o przystanki 
autobusowe, gdzie zalegające liście mogą  być niebezpieczne, zwłaszcza kiedy są 
mokre. 

 



Pani Sekretarz poinformowała, że nie ma określonego systemu ich usuwania - 
Zakład Komunalny usuwa je w miarę możliwości, ale informacja przekazana 
zostanie do Dyrekcji Zakładu Komunalnego. 
 

Pan Szymczak poruszył kwestię wcześnie zmieniających się świateł na pulsujące  
przy przejściu dla pieszych w Tulcach – odbywa się to na tyle wcześnie, że dzieci 
wracające ze szkoły mają trudności z przejściem  i jest to dla nich niebezpieczne. 
Ponadto przypomniał o wniosku z zebrania wiejskiego dotyczącego modernizacji 
świateł na przejściu w Tulcach. 
Pani Sekretarz poinformowała, że pismo w tej sprawie zostało wystosowane, 
niemniej jednak urząd będzie interweniował w powyższych sprawach. 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem pytań Przewodniczący 
komisji zakończył posiedzenie  o godz. 12:20. 
 
 
 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Genowefa Przepióra 
 
        Jarosław Bytniewski 

 


